
 

 

 

 

 

 

 
 

Referat 

 

Der indkaldes til møde om Møde nr. 

Skolebestyrelse 5-19/20 

Mødedato Mødested  Møde 

start/slut 

28.01.20 Konferencelokale 19.00-21.00 

Deltagere 

Frank Enemark, Peter Thuesen Andersen, Steen Hede, Kim Christoffersen, 

Tine Schmidt, Søren Larsen, Frida Andersen, Christa Dyrbjerg, Jørgen 

Gregersen ® og Jan Poulsen. 

Bemærkninger 

Afbud: Kira Antonsen, Christina Skjødt, Rasmus Nielsen 

Dagsorden 

 

1. Godkendelse af referat 
Referat fremsendt elektronisk. 
 
Referatet godkendt. 

 

2. Godkendelse af referat 
 
Dagsordenen godkendt. 

 

3. Drøftelse af principper omkring adfærd – bilag - Frank Ene-

mark 
Generel drøftelse af elevadfærd/social adfærd/digital adfærd – punkt 3, der organiseret 
som:  

3. Social adfærd  
3.1 Adfærd  
3.2 Trivsel  
3.3 Inklusion  
3.4 Sundhed 

Punktet blev udsat på sidste skolebestyrelsesmøde. 

 
3.1. ADFÆRD udgør skolebestyrelsens ordensregler for skolen.  
3. ”pind” præciseres til ”Du er hensynsfuld i samværet med andre, både online og off-
line.” 
Ny ”pind” tilføjes ”Du er en god ambassadør for skolen.” 
 
3.2 TRIVSEL 
Linjen før tiltag omformuleres til ”Skolebestyrelsen forventer følgende for at fremme 
skolens trivsel:” 
”Pind” 5 formuleres ”Brug af Kommunens øvrige tilbud eller andre samarbejdsparter.”   
 
3.3 INKLUSION 
”Pind” 4 formuleres ”Klasseteamet arbejder med inkluderende praksis.” 

 

Aalykkeskolen 

 

Dato 23. juni 2020 

Udsendt af 

Jan Poulsen 

 

Afbud til: 

Jan Poulsen 

Direkte telefon 79 79 79 80 

E-mail japo@kolding.dk 
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3.4 SUNDHED 
Sidste afsnit slettes. 

 

4. Udtalelse til kommunens kvalitetsrapport – (bilag) - Frank 

Enemark 
Kolding Kommune har udarbejdet en kvalitetsrapport på uddannelsesområdet, som de 
respektive skolebestyrelser har mulighed for at udtale sig omkring. 

 
Jan Poulsen gennemgik den udsendte kvalitetsrapport med vægt på resumé for sko-
lerne i Kolding Kommune. Skolerne har i skoleåret 18/19 præsteret bedre end lands-
gennemsnittet på næsten alle parametre. 
 
Jan Poulsen gennemgik skolens resultater i De Nationale Test (DNT) for skoleårene 
2016/2017, 2017/2018 og 2018/2019. Andelen af elever med gode resultater i DNT i 
læsning er faldende i perioden. Denne tendens kan genkendes på nationalt, kommunalt 
og lokalt plan. Der vil blive iværksat en indsats på Aalykkeskolen for løfte læseniveauet 
fra skoleåret 2020/2021. I matematik er der et mindre fald i andelen af elever med 
gode resultater, men en tendens kan ikke konkluderes.   
 
Skolens elever har ved folkeskolens afgangsprøve (FP9) præsteret langt bedre end for-
ventet både i forhold til karakterer og til læringsløft i alle bundne fag, men specielt en-
gelsk og naturfag i skoleåret 2018/2019. 

 

5. Drøftelse af skolegård – (bilag) – Steen Rønnow 
Forslag til ansøgning om ny skolegård, som helhed skal formes for at sælge vores sag 
om midler til dette.  
Der er lagt meget vægt på tanken om den innovative læring og leg implementeret med 
statens krav om fysisk aktivitet i skoledagen som et organisatorisk tiltag. Dette er der 
lagt vægt på, fordi det i sig selv er en god tankegang, og fordi at vi på ingen måde 
kommer nogen vegne ved blot at søge om midler til renovering.   

 
Det vedhæftede udkast skal ikke ses som den endelige ansøgning, da man ikke kan an-
søge om midler via almen skriv, men kun ud fra de typiske ansøgningsskemaer de gæl-
dende fonde bruger. Udkastet skal ses som den endelige retningslinje, som vi vil bruge 
til ansøgningerne. 

 
Der var tilslutning til at arbejde videre med Steen Rønnows udkast. 

 

6. Drøftelse af skolebestyrelsesvalg – Frank Enemark 
Aalykkeskolen har valgt at have forskudt skolebestyrelsesvalg, hvor der blev valgt 4 
forældrevalgte i 2018 og 3 er på valg i 2020. Alle sidder dog i en 4 års periode. Desu-
den vil der være behov for suppleanter. Der foreligger endnu ikke en kommunal proce-
dure- og tidsplan, men valget forventes at blive foretaget i april.  
 
Jan Poulsen gennemgik et oplæg fra Kolding Kommune til tidsplan for valget.  
Peter Thuesen Andersen, Kasmir Pomykala og Tine Schmidt er på valg samt supplean-

ter. Tine Schmidt genopstiller ikke, men Peter Andersen stiller sig til rådighed.  
Der ligger en fælles opgave hos de nuværende forældrerepræsentanter med at finde 
kandidater til valget. Det, der virker, er at henvende sig personligt til potentielle kandi-
dater. Frank Enemark vil forsøge at hverve kandidater i indskolingen. Små reklamefilm 
på facebook kunne også være en mulighed. 

 

7. Orientering om nye regler for elevfravær – Jan Poulsen  
Undervisningspligten medfører, at ethvert barn i den undervisningspligtige alder har 
pligt til at deltage i undervisningen i folkeskolens grundskole. Forældrene skal sørge 
for, at barnet opfylder undervisningspligten.  
Hvis en elev er udeblevet fra undervisningen, skal forældrene, personligt eller skriftligt, 
give skolen besked om grunden til udeblivelsen.  
Ved ulovligt skolefravær på mere end 15 % inden for et kvartal skal skolen underrette 
sociale myndigheder. Kommunen kan efter servicelovens regler træffe afgørelse om, at 
børne- og ungeydelsen skal standses.  

 
Jan Poulsen gennemgik den udsendte bekendtgørelse i forhold til ulovligt fravær. Der 
er skærpede regler for feriefravær uden for de officielle ferier. 
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8. Orientering 
a. Indskrivning til kommende børnehaveklasser 

 
Der er indskrevet 38 børn til kommende 0.årgang. Dette skyldes primært fal-
dende børnetal i distriktet. 

 
b. ”En god historie” 

 
Super initiativ, at Aalykkerådet havde arrangeret morgenbrød sidste dag inden 
juleferien.  

 
c. Personaleoptimering på baggrund af kommunale økonomiske besparelser 

 
Der bliver ingen personalemæssige konsekvenser på Aalykkeskolen på bag-
grund af besparelserne. 

 
d. Elevråd 

 
Ingen møder siden sidst. 

 
e. O.a. 

 
1. marts er der en gruppe klar på Aula, hvor Aalykkerådet kan skrive til alle 
klasseforældreråd. 
 
Der arbejdes videre med at optimere garderobeforholdene i indskolingen.  

 

 

9. Evt. 

 
Intet at referere. 


